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SLOVENSKO: O omikrone je známe, že je vysoko infekčný, no v zdravej populácii má
zvyčajne ľahký priebeh. Dokáže obísť imunitu získanú očkovaním mRNA vakcínami, ale aj
tú po prekonaní ochorenia, upozorňuje Juraj Mesík. Analytik a vyštudovaný lekár sa preto
rozhodol pripomenúť, čo nám môže pri omikrone pomôcť
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Na snímke prehľad účinnosti a ceny liekov využívaných pri prevencii a liečbe covidu

 

Mesík tvrdí, že vzhľadom na vysokú infekčnosť variantu omikron je len otázkou času, kedy sa vo
veľkom rozšíri aj u nás. Napriek tomu, že u väčšiny ľudí nespôsobí žiadne výrazné komplikácie, na
pozore by sa mali mať najmä ľudia s obezitou, veľmi starí, ťažko chorí ľudia a tiež ľudia s
hlbokým nedostatkom vitamínu D. Tieto skupiny obyvateľstva môže podľa vyjadrenia Mesíka
„doraziť“ aj omikron. Našťastie existujú lieky, ktoré sú podľa vedeckých analýz účinné a sú
nápomocné pri prevencii a liečbe covidu a ich kombinácia poskytuje relatívne vysokú mieru ochrany
v prevencii aj terapii ochorenia.

 

 

„Ako pri každej chorobe, aj pri covide a omicrone platí že prevencia (napr.
vysoká hladina D v krvi, dostatok C, A, Zn…) je lepšia ako liečba a včasná liečba
je oveľa oveľa lepšia, ako neskorá. Liečiť sa treba začať pri prvých príznakoch a
nečakať na výsledky testov,“ zdôrazňuje lekár.

Jedinou skupinou obyvateľstva, ktorá si môže dovoliť čakať na pozitívny výsledok testu a liečbu začať
až následne, sú mladí a zdraví ľudia, ktorí chcú prekonaním ochorenia získať covid pass a mať tak na
6 mesiacov relatívny pokoj.

Lekár vzhľadom na prevenciu zverejnil tabuľku, ku ktorej ponúkol aj legendu:

„stĺpec 1. – meno látky

– % zlepšenia stavu2.
– počet vedeckých štúdií3.
– počet pacientov v daných štúdiách4.
stĺpec – cena jednej kúry5.

 

V poslednom stĺpci sú poznámky – “very few trials/ events” znamená ,veľmi málo štúdií/ udalostí´,“
zdôrazňuje analytik.

 

Upozornil, že medzi lieky, ktoré boli najviac preskúmané patrí opäť Ivermektín, Zinok, vitamín D.
No nie je to jediný zaujímavý údaj.
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„Všimnite si aj počty štúdií, pacientov v nich a ceny za jednu kúru pri molnupiravire,
paxlovide, monoklonálnych protilátkach či hite sezóny 2020/21 remdesivire . Tieto látky
vlády sveta nakupovali a nakupujú za desiatky miliárd dolárov (matovičo-hegerovci za
stovky miliónov eur),“ avizuje analytik.

A ceny liekov, na ktoré Mesík dlhodobo upozorňuje, sú aj dôvodom, pre ktorý Európania a
Američania nemali prístup k Hydroxychlorochínu (Plaquenil, pozn. red.) či Ivermektínu a prečo sa
nepristúpilo k fortitikáci potravín vitamínom D, ako to žiadal v minulosti.

„Mohli sme zomierať v počtoch ako Nóri, Fíni či Japonci – ale bez jatiek by neboli
ani výnimočné stavy a rozdávanie privilégií politikmi servilným, ani desiatky
miliárd vo vreckách majiteľov Pfizera, Gileadu, Mercka či dovozcov a výrobcov
špajdlí do nosolhtanov,“ nešetrí kritikou na záver Juraj Mesík.
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